
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. september 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1411 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).   

 

Spørgsmål nr. 1411:  

”I forlæ gelse af artikle  ”Halvdele  af det agtfulde medicinråd har forbindelser til 

edi i ali dustrie ”, ragt i JP den 11. sep. 2018, bedes ministeren oplyse følgende: 

- hvordan man rent praktisk forsøger at undgå habilitetsproblemer i Medicin-

rådet?  

- hvordan man helt konkret håndterer de habilitetsproblemer, der måtte være 

i Medicinrådet, fordi man nødvendigvis må trække på de forholdsvis få ek-

sperter, der er inden for sundhedsvidenskaben, og dermed eksperter der 

selvsagt har eller har haft kontakter til og arbejde i medicinalindustrien? 

- hvordan man håndterer de habilitetsproblemer, der måtte være i Medicinrå-

det, fordi man evt. må trække på eksperter inden for sundhedsvidenskaben, 

der har investeret penge eller har større aktieporteføljer i medicinalindu-

strien?” 

 

Svar: 

Ministeriet vil til brug for min besvarelse indhente bidrag fra Danske Regioner. 

 

Jeg forventer at kunne svare endeligt på spørgsmålet ultimo oktober. 

 

 

Med venlig hilsen 
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